
Zasedání č.12 Číslo materiálu:  6/5x 

Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   13. 7. 2020 v 16 hod v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, 

Václavské náměstí, 1. patro 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

Neomluven: 

Tomáš Klail, Martin Hlavatý, Milan Krčík, Mgr. Jana Červená, Ing. Lenka 

Dupalová, Josef Žáček, Ing. Karel Macek 

Luděk Kment, Klára Kocmanová, RNDr. Ivo Šanc 

 

Hosté: Mgr.,Bc. Šnajdr – místostarosta 

Příští jednání: 14.9. 2020 

 

Návrh usnesení pro RM: 

 

      a) b e r e   n a  v ě d o m í  zápis z 12. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 13.7.2020 

      b) u k l á d á odboru investic připravit projekt re-use centra s přihlédnutím k možnostem    

dotačních titulů       T: 31.12.2020        Z: Ing. Janál, vedoucí odboru 

      

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

a) úvod, kontrola zápisu a reakce Rady města 

b) ReUse centrum 

c) různé 

d) závěr 

 

a) p. Hlavatý přivítal členy komise, proběhla kontrola zápisu z minulé komise 

- Rada města vzala minulý zápis na vědomí 

 

b) pí. Dupalová – se vyjádřila k nabídce na zřízení Re-use pointu od firmy Nevyhazujto. cz,  

kterou paní Hladíková přeposlala KŽP.  Zřízení re-use centra dlouhodobě považuje za dobrý 

nápad (možná inspirace v Brně, Chrudimi https://www.slatinak.cz/re-use-centrum-v-

chrudimi/apod.).  Navrhla, že by bylo vhodné nejdříve oslovit místní pobočku Charity, zda 

nemá zájem/v plánu provozovat charitní obchod (prodej darovaných drobných věcí). P. 

Šnajdr reagoval, že v první řadě se musí probrat s Charitou,  město nemá vhodné prostory, 

které by mohla nabídnout Charitě. Prosíme paní Hladíkovou o přibližné vyčíslení nákladů na 

zřízení re-use pointu a  odhad nákladů na roční provoz, případně o její účast na KŽP a bližší 

představení tohoto enviromentálně-sociálního projektu.  
c) různé: 

pí. Dupalová – pozitivní odezva na mlžitka na Palackého nám., 

 - v jiných městech jsou cílené vysety luční louky přímo podél chodníku, které vypadají 

dobře 

 - upozornila, že v Malíně jsou přemnožené kočky 

K tomu paní Hladíková uvádí po jednání s LOZ, že byly zahájeny odchyty a kastrace 

p. Žáček – znovu poukázal na pletí chodníků ve městě. Pracovníci určení na 

veřejnoprospěšné práce nestíhají odplevelit město ani na vysoce frekventovaných místech, 

kde je vzrostlá lebeda i bodláky. Bylo by vhodné likvidovat plevely i chemickou cestou, 

například bodově. Na hřbitově by jsem obráceně využil pracovníky na ruční likvidaci plevele, 

aby nedocházelo ke splavování herbicidů do retenčních nádrží, které je nezadrží, ale propustí 

do spodních vod a okolních zemědělských pozemků, kde se herbicidy nesmí používat. P. 

Hlavatý požádal, aby se k problematice odstraňování plevelů vyjádřil pan jednatel TS. Co se 

týče problematiky Loreckého rybníčku, navrhuji pozvat na komisi ŽP zástupce SPARTY KH p. 

Knapa, který problematiku zná nejlépe. 

p. Macek – u odstraňování plevelů by mělo docházet ke kombinaci opatření – mechanicky, 

párou, herbicidy používat co nejméně 

- Lorecký rybník ( je vlastněn městem KH, Sparta má v pronájmu s roční výpovědní lhůtou 

)- při odběru vody na zavlažování trávníku hřiště (ale i bez tohoto odběru),  studna 

z pivovaru obtížně stačí jako přítok vody do rybníčku tak, aby byla zajištěna jeho dostatečná 

biologická funkce (nedostatečná výměna vody ve zdrži + zatížení rybí obsádkou a kačenami 

– tj. málo kyslíku, možnost zahnívání – dané také nepříliš vhodným chemickým složení 

studniční vody pro povrchovou nádrž). Pokud by si Sparta zajistila zcela jiný nebo doplňkový 

zdroj vody pro závlahu situaci by to pomohlo, ale podstatu problému Lorčáku to neřeší. 

Hlavním problémem je vydatnost vodního zdroje pro Lorčák, jeho kvalita a možnost zajištění 

čerpání co největšího množství vody, případně omezení rybí obsádky. Optimální by bylo 

obnovit přítok z vodních zdrojů města pod hřbitovem za rolnickou školou, což je však 

https://www.slatinak.cz/re-use-centrum-v-chrudimi/
https://www.slatinak.cz/re-use-centrum-v-chrudimi/


v současné době nejspíš technicky a majetkově nereálné a navíc by se pro město jednalo o 

investici na cizím majetku. Nicméně zřízení nového vodního zdroje pro Lorčák nebo alespoň 

svedení dešťových vod nejen z dalších střech pivovaru (jižní střechy mezi bránou pivovaru a 

Lorčákem), ale také z Lorce, by mohlo stávající problémy Lorčáku zmenšit či vyřešit. 

Plánovaná údržba Lorčáku spojená s odbahněním zajistí obnovu větší hloubky vody a její 

menší přehřívání. Aby se předešlo budoucím nedorozuměním a stížnostem je třeba uvést 

věci týkající se Lorčáku, hřiště a pivovarské studny do právního stavu a dostatečně ošetřit 

vzájemné smlouvy – jsou tam tři kohouti na jednom hnojišti – město, pivovar a Sparta. 

Sparta nemá povolení k odběru vody z Lorčáku pro nově vybudovaný systém závlahy, měla 

by si o toto povolení požádat vodoprávní úřad na odboru životního prostředí. Ve hře bude i 

povolení k odběru vody z pivovarské studny včetně její vydatnosti pro Lorčák 

(předpokládám, že vlastníkem studny je právnická osoba nebo podnikatel nikoli občan). 

V případě realizace nového nebo doplňkového vodního zdroje (studny) Spartou nebo 

městem bude ještě ve hře rozbor vody na těžké kovy což se může případně týkat i 

pivovarské studny.  

Stavebního úřadu se obnova povrchu fotbalového hřiště dle  sdělení p. Kůrky netýkala. Na 

vodoprávní úřad žádná žádost o vyjádření nebo o povolení obnovy povrchu hřiště (součástí 

je závlaha i odvodnění) nedorazila - což je škoda, protože v projektové dokumentaci byla 

navržena likvidace vod z odvodnění hřiště třemi vsakovacími objekty nikoli recyklací v 

akumulační jímce s možností opětovného použití (jednalo by se occa 16 m3), což by asi 

vodoprávníci v souhrnném vyjádření rozporovali. Je třeba hledat konstruktivní řešení a 

spolupráci mezi zúčastněnými stranami, aby funkce Lorčáku a provoz hřiště byl do budoucna 

zachován bez dalších problémů. 

pí. Červená – prosí o posílání konečné verze zápisu před odeslání RM 

- RM by měla lépe reflektovat problémy, které řeší komise 

- umístit letáky, samolepky na kontejnery – Děkujeme, že třídíte 

- kruhový objezd – mělo by dojít k druhému postřiku herbicidem 

- cyklostezka na Kaňk – odstranit plevel v chodníku a posekat přilehlou škarpu 

P. Krčík – opět problém s padáním ovoce na chodník z Kaňku k pivovaru 

- informace od pracovníků TS, že občané vyhazují z oken nepořádek 

 

 

d) Zasedání bylo v 17:20 hodin ukončeno 

 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

KOŽP žádá o zahájení jednání ohledně problematiky čerpání vody z Loreckého rybníka za účasti 

zainteresovaných ( MÚ, Sparta, Pivovar …)  

KOŽP doporučuje RM využít připravenou studii odbahnění Loreckého rybníčka a připravit projekt a 

požádat o dotaci 

 

3) Reakce rady města: 

 

Usnesení č. 603/20 k zápisu Komise pro životní prostředí ze dne 26.8.2020 

Rada města I. b e r e n a v ě d o m í 

zápis z 12. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 13. 7. 2020, 

II. u k l á d á 

odboru investic připravit projekt re-use centra s přihlédnutím k možnostem dotačních titulů. 
Zodpovídá : Ing. J. Janál      Termín : 31.12.20 

 

Zapsal: p. Milan Šesták   Elektronicky ověřil: členové komise 


